

From the Pastor's Desk

"Lord, how long shall I cry for help, and you will not hear?" (Habakkuk 1:2)

This Sunday's first reading begins with the prophet Habakkuk lamenting the general situation that is in opposition to the just and good life in which God invites us to share. He wonders when God will intervene to make things right? Habakkuk is a faithful person who trusts in God's goodness and he is now in a state of confused frustration at God's seeming indifference to the people's increasing disregard for God's way of life. It seems that Habakkuk has been enduring the people's poor relationship with God for some time. He is amazed that God is allowing this situation to exist and to continue. As we know from the later text, God assures Habakkuk that His justice will prevail and that His care for His people remains. He will not abandon them. This sense of confused frustration might resonate for many of us, following our parish's unification along with the Covid pandemic, not to mention our own personal struggles.

We might wonder, "Where is God's activity in all of this?" Since God is so beyond our comprehension, we cannot say for certain the reason he allows injustice and suffering to take place. **What we do know is that God loves us and He never abandons us.** Although we might prefer to avoid hardship and suffering in our lives, we must trust that God's plan for His creation and for us provides the ground that enables us to participate in and realize most fully His love and mercy.

This Sunday, during a special Mass at Holy Name Cathedral, the Cardinal will present our parishioner, **Chuck Gentile**, along with other lay people from parishes throughout the Archdiocese, with the ***Christifidelis Award***. As the Archdiocese explains, "This award is bestowed upon an individual who has demonstrated by participation in parish life, the personal and ministerial renewal called for by Papal Exhortation, "*Christifideles Laici, calling the laity to the vocation of responsibility for the Church's life from the gift and mission of their baptism.*"

Chuck has been a parishioner with Holy Guardian Angels and St. Louise de Marillac for **36 years**. For 34 years Chuck has been heavily involved in the **Holy Name Society (Catholic Men's Club)**, serving at different times on the executive board and as president of this ministry. Chuck also served as both an **usher** and, later, a **head usher** for over two decades; warmly greeting visitors and welcoming them to Mass. For the last ten years Chuck has been heavily involved with our local **St. Vincent DePaul Society**, at times serving on its executive board and holding the position of president.

As part of his service with the Holy Name Society, **Chuck led many fundraisers in support of our Teen Ministry and our local Boy Scout troop.** (The **Pancake Breakfast Fundraiser** was his brainchild and continues 15 years later.). Chuck's efforts helped the Holy Name Society raise tens of thousands of dollars for these youth ministries over the years. He also helped raise thousands of dollars for the St. Vincent DePaul Society. Over his 36 years at Holy Guardian Angels and St. Louise de Marillac, **Chuck has been a good friend to many and a common sight at our parish and school events as well as various parish ministerial activities.** Please join us next **Saturday, October 8th, after the 5pm Mass**, for a light dinner reception **to honor Chuck's long and meaningful service to our parish.** Thank you, Chuck Gentile, for your service to our parish!

Next Saturday, October 8th, the parish will celebrate its **Holy Guardian Angels Name Day** (memorial day of October 2nd). Please join us at the St. Barbara Church at 2:30 PM for **Adoration**, followed at 3:30PM by a **Eucharistic Procession** to the St. Louise de Marillac church, where **Benediction** will take place. After the **5PM Mass**, there will be a **light dinner reception** in the Colonnade Room. See you there!

- Fr. Brian Kean

Desde el escritorio Párroco

“Señor, ¿hasta cuándo clamaré por ayuda y no me oirás?” (Habacuc 1:2)

La primera lectura de este domingo comienza con el profeta Habacuc lamentando la situación general que se opone a la vida justa y buena que Dios nos invita a compartir. Se pregunta cuándo intervendrá Dios para arreglar las cosas. Habacuc es una persona fiel que confía en la bondad de Dios y ahora se encuentra en un estado de frustración confusa contra la aparente indiferencia de Dios hacia el desprecio de la gente por el camino de la vida de Dios.

Parece que Habacuc ha estado aguantando la mala relación del pueblo con Dios por algún tiempo. Está asombrado de que Dios permita que esta situación exista y continúe. Como sabemos por el texto posterior, Dios le asegura a Habacuc que Su justicia prevalecerá y que Su cuidado por Su pueblo permanece. Él no los abandonará. Esta sensación de frustración confusa podría resonar con si mismos, después de la unificación de nuestra parroquia junto con la pandemia de Covid, sin mencionar nuestras propias luchas personales. Nos podíamos preguntar, “¿Dónde está la actividad de Dios en todo esto?” Dado a que Dios está más allá de nuestra comprensión, no podemos decir con certeza la razón por la que permite que ocurran la injusticia y el sufrimiento. **Lo que sí sabemos es que Dios nos ama y nunca nos abandona.** Aunque preferimos evitar las dificultades y el sufrimiento en nuestras vidas, debemos confiar en que el plan de Dios para Su creación y para nosotros proporciona el conocimiento que nos permite participar y realizar más plenamente Su amor y misericordia.

Este domingo, durante una Misa especial en la Catedral del Santo Nombre, el Cardenal presentará a nuestro feligrés, **Chuck Gentile**, junto con otros laicos de las parroquias de la Arquidiócesis, el **Premio Christifidelis**. Como explica la Arquidiócesis, “Este premio se otorga a una persona que ha demostrado, mediante la participación en la vida parroquial, la renovación personal y ministerial exigida por la Exhortación Papal, “*Christifideles Laici, llamando a los laicos a la vocación de responsabilidad por la vida de la Iglesia desde la don y misión de su bautismo*”. Chuck ha sido feligrés de los Santos Ángeles Custodios y Santa Louise de Marillac por **36 años**. Durante 34 años, Chuck ha estado muy en la **Sociedad del Santo Nombre (Club de Hombres Católicos)**, sirviendo en diferentes momentos en el consejo ejecutivo y como presidente de este ministerio. Chuck también se desempeñó como ujier y, más tarde, como ujier principal durante más de dos décadas; saludar calurosamente a los visitantes y darles la bienvenida a la Misa.

Durante los últimos diez años, Chuck ha estado muy involucrado con nuestra Sociedad local de **San Vicente de Paúl**, a veces sirviendo en su junta ejecutiva y ocupando el cargo de presidente. Como parte de su servicio con la Sociedad del Santo Nombre, **Chuck dirigió muchos eventos de recaudación de fondos en apoyo de nuestro Ministerio de Adolescentes y nuestra tropa local de Boy Scouts**. (La recaudación de fondos **Pancake Breakfast** fue una creación suya y continúa 15 años después). Los esfuerzos de Chuck ayudaron a la Sociedad del Santo Nombre a recaudar decenas de miles de dólares para estos ministerios juveniles a lo largo de los años. También ayudó a recaudar miles de dólares para la Sociedad de San Vicente de Paúl. Durante sus 36 años en Holy Guardian Angels y St. Louise de Marillac, **Chuck ha sido un buen amigo para muchos y una vista común en los eventos de nuestra parroquia y escuela, así como en varias actividades ministeriales parroquiales**. Únase a nosotros el próximo **sábado, 8 de octubre, después de la misa de las 5 pm**, para una cena ligera en honor al largo y significativo servicio de Chuck a nuestra parroquia. ¡Gracias, Chuck Gentile, por su servicio a nuestra parroquia!

El próximo sábado 8 de octubre, la parroquia celebrará su onomástica de **los Santos Ángeles Custodios** (día conmemorativo del 2 de octubre). Únase a nosotros en la Iglesia de Santa Bárbara a las 2:30 PM para la **Adoración**, seguida a las 3:30 PM por una **Procesión Eucarística** a la iglesia de Santa Luisa de Marillac, donde tendrá lugar la Bendición. Después de la Misa de las **5:00 PM**, habrá una **cena ligera** en el Colonnade Room. ¡Nos vemos allí! –

Padre Brian Kean